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CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS - ACTA DE LA
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 17 DE FEBRER DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE
LA JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DEL DIA 17
DE FEBRERO DE 2025

CTA - CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS

ASSISTENTS

PRESIDENT

Sr. José Marí Olano 

S'excusa la presència del vicepresident per motius d'agenda

Se excusa la presencia del vicepresidente por motivos de agenda 

Grup Popular: 

Titulars:

-Sr. José María Martí Molins

-Sra. Adela García Bernal

Suplent

-Sra María del Montesanto Lizano Miguel 

Grup Compromís:

Titular:

-Sr. Andreu Soler i Salvador

Suplent

-Sr. José Martí Maicas

Grupo Socialista: 

Suplent

-Sr. Javier García Rodríguez
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Grupo Vox: 

Titular:

-Sr. Ignacio Genovés Artal

SECRETARIA

Desiré Albors Bru

A la ciutat de València, a les 19,30 hores del dia de la data, es reuneixen, degudament i
prèvia convocatòria, de mode presencial i telemàtic, els membres del Consell que es detallen  dalt
, comptant la presència de la regidora del grup Socialista, Sra. María Teresa Ibáñez,  la regidora
del grup Compromís, Sra Gloria Tello,   representants d'associacions veïnals, altres entitats i
particulars, per a tractar els assumptes de l'ordre del dia.

En la ciudad de València, a las 19,30 horas del día de la fecha, se reúnen, debidamente y
previa convocatoria, de modo presencial y telemático, los miembros del Consejo que se detallan
arriba , contando la presencia de la regidora del grupo Socialista, Sra. María Pérez Herrero, la
regidora del grupo Compromís, Gloria Tello, representantes de asociaciones vecinales, otras
entidades y particulares, para tratar los asuntos del orden del día.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió anterior.
Lectura y aprobación, en su caso, del acta de la sesión anterior.

Sotmesa l'acta de la sessió anterior a votació s'aprova per unanimitat.

Sometida el acta de  la sesión anterior a votación se aprueba por unanimidad.

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Proposta d'activitats de la Junta 2025, i si és el cas, aprovació.
Propuesta de actividades de la Junta 2025, y en su caso, aprobación.

Pel coordinador dels grups de treball de la Junta Municipal d'Abastos, José María  Martí
Molins, s'explica que es va celebrar una reunió prèvia del grup de treball on es va exposar la
proposta del grup de govern, cedint la paraula , a Ignacio Genovés Artal, Portaveu del grup VOX,
que exposa la proposta.

El vocal de Compromís Andreu Soler i Salvador manifesta la seua oposició al mateix
al·legant que considera que amb eixe mateix pressupost econòmic anteriorment es realitzaven
més activitats, per la qual cosa considera que són poques activitats i s'haurien de fer més, com ja
manifestà en el grup de treball de la Junta on ja es tracte aquest tema, per la qual cosa la seua
proposta seria realitzar les mateixes activitats que es realitzaven anteriorment, concursos de
literatura, fotografia, cinema a la fresca, visites guiades pel districte d'Abastos

A continuació pren la paraula Javier García Rodríguez, portaveu del grup Socialista que
secunda el que s'ha dit pel portaveu de Compromís, i afig que el pressupost manca d'originalitat
perquè és reduir-lo a activitats ja realitzades sense innovació.

Respon José María Martí Molins, portaveu del Partit Popular manifestant que s'ha optat per
menys activitats, i per la concentració de recursos en activitats de major participació ciutadana.

Després d'un breu debat es procedeix a la votació.

VOTACIÓ

Vots a favor: 4 vots (3 PP 1 VOX)

Vots en contra: 2 vots grup Compromís.

Abstencions: 1 vot  grupo Socialista.

Queda aprovada la proposta que s'adjunta:

PROPOSADA PRESSUPOST 2025

- Lliurament ninots exposició indultats, sector La Roqueta_ Arrancapins cost 0
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- Premis institucionals, cost 0

- Gala lliurament de premis institucionals i pesebres 5.000,00€

- Dinamització comercial i secunde consum de família en barri: 7.289,00 €

- Activitats socioculturals a decidir en el següent Consell: 3.300,00 €

- Concurs de Pesebres 2 modalitats i xofer: 6.200,00 €

- Taller de pesebres i material, cost 0

- Ruta dels pesebres, cost 0

- 4 Xarrades socioculturals, cost 0

Total 21.789,00€

Xarrades

Març “Estimulació del llenguatge de 0-5 anys”

Abril “Tractament del Vertigen

Juny “Musicoteràpia”

setembre “Art familiar”

 

Por el coordinador de los grupos de trabajo de la Junta Municipal d'Abastos, Chema
Martí Molins, se explica que se celebró una reunión previa del grupo de trabajo donde se expuso
la propuesta del grupo de gobierno, cediendo la palabra , a Ignacio Genovés Artal, Portavoz del
grupo VOX, que procede a dar a conocer las actividades propuestas, a realizar en el año 2025
por la Junta Municipal. 

El vocal de Compromís Andreu Soler i Salvador manifiesta su oposición al mismo
alegando que considera que con ese mismo presupuesto económico, anteriormente, se realizaban
más actividades, por lo que considera que son pocas actividades y se deberían hacer más, como
ya manifestó en el grupo de trabajo de la Junta, donde   ya se trató este tema, por lo que su
propuesta sería realizar las mismas actividades que se realizaban anteriormente,  concursos de
literatura, fotografía, cinema a la fresca, visitas guiadas por el distrito de Abastos.

A continuación toma la palabra Javier García Rodríguez, portavoz del grupo Socialista 
que apoya lo dicho por el portavoz de Compromís, y añade que las propuestas no son malas,
pero que el presupuesto carece de originalidad puesto que es reducirlo a menos actividades y sin
innovación.
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Responde José María Martí Molins, portavoz del Partido Popular manifestando que se ha
optado por menos actividades, y por la   concentración de recursos en actividades de mayor
participación ciudadana.

Tras un breve debate se  procede a la votación.

VOTACIÓN 

Votos a favor: 4 votos (3 PP 1 VOX)

Votos en contra: 2 votos Compromís

Abstenciones: 1 voto grup Socialista

Queda aprobada la propuesta  que se adjunta:  

PROPUESTA PRESUPUESTO 2025

- Entrega ninots exposició indultats,sector La Roqueta-Arrancapins coste 0

- Premios institucionales, coste 0

- Gala entrega de premios institucionales y belenes 5.000,00€

- Dinamización comercial y apoyo consumo de familia en barrio: 7.289,00 €

- Actividades socioculturales a decidir en el siguiente Consejo: 3.300,00 €

- Concurso de Belenes 2 modalidades y chófer: 6.200,00 €

- Taller de belenes y material, coste 0

- Ruta de los belenes, coste 0

- 4 Charlas socioculturales, coste 0

Total 21.789,00€

Charlas

Marzo “Estimulación del lenguaje de 0-5 años”
Abril “Tratamiento del Vértigo
Junio “Musicoterapia”
septiembre “Arte familiar”
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3 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000021-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la vocal Penélope Teruel, en el seu nom i en el del grup Socialista al
Consell de Districte relativa als Poliesportius Nou Moles i Petxina.
Moción que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en su nombre y en el del grupo
Socialista, al Consejo de Distrito, relativa a los Polideportivos Nou Moles y Petxina.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

MOCIÓN QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO, A LA JUNTA
MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA.

El anterior gobierno del Ayuntamiento de Valencia, impulsado por la concejalía de
deportes dirigida por el PSPV se proyectó y desarrolló mejoras en los polideportivos de los
barrios de Nou Moles y La Petxina, si bien, fue el gobierno de la actual alcaldesa la que inauguró
con prisas y sin comprobar el funcionamiento de la maquinaria, para hacerse la foto, estas
instalaciones. 

Debido a la prisa final por inaugurar y los pocos recursos destinados a que estas mejores se
hiciesen de forma correcta, y los vecinos fuesen los beneficiarios, resulta que hace unas semanas
que las piscinas de ambos de polideportivos, Nou Moles y Petxina han tenido que cerrar después
de su flamante apertura.

Como ya hace de esto muchas semanas, y los vecinos de ambas zonas están hartos de
esperar, se SOLICITA:

1. Reapertura del polideportivo de la Petxina, tanto de la piscina como de la zona fitness,
destinando los recursos necesarios, para dar servicio adecuado al barrio.

2. Reparación o sustición del sistema de calentamiento del agua de la piscina de Nou
Moles.

MOCIÓ QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO, A LA JUNTA
MUNICIPAL D’ABASTOS, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL
SOCIALISTA

L'anterior govern de l'Ajuntament de València, impulsat per la regidoria d'esports dirigida
pel PSPV es va projectar i va desenvolupar millores en els poliesportius dels barris de Nou Moles
i La Petxina, si bé, va ser el govern de l'actual alcaldessa la que va inaugurar amb presses i sense
comprovar el funcionament de la maquinària, per a fer-se la foto, aquestes instal·lacions.

A causa de la pressa final per inaugurar i els pocs recursos destinats al fet que aquestes
millors es feren de manera correcta, i els veïns foren els beneficiaris, resulta que fa unes setmanes
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que les piscines de tots dos de poliesportius, Nou Moles i Petxina han hagut de tancar després de
la seua flamant obertura.

Com ja fa d'això moltes setmanes, i els veïns de totes dues zones estan farts d'esperar, se
SOL·LICITA:

1. Reobertura del poliesportiu de la Petxina, tant de la piscina com de la zona fitnes,
destinant els recursos necessaris, per a donar servei adequat al barri.

2. Reparació o susticion del sistema de calfament de l'aigua de la piscina de Nou Moles.

Defensa la moció presentada pel grup Socialista, Javier Rodríguez García ,   que dona
lectura a la moció. 

A continuació respon el vocal  del partit Popular , Adrián Gómez Montero.

"Como saben, el complejo deportivo-cultural La Petxina, construido en 2003, ha dado
cabida durante más de dos décadas a miles de deportistas practicantes de decenas de disciplinas
diferentes.

Sin embargo, el abandono de esta instalación durante la última década ha obligado al cierre
de parte de sus espacios y, paralelamente, a ejecutar una inversión en un complejo deportivo que
es vital para nuestros deportistas y para el vecindario de La Petxina.

¿Qué está haciendo el actual equipo de gobierno? El Ayuntamiento de València va a
invertir dos millones de euros en la rehabilitación del Complejo deportivo-cultural La Petxina en
apenas dos años:

Durante 2024, la FDM destinó más de 580.000€ a realizar inversiones, trabajos y obras de
mantenimiento de equipos, espacios e instalaciones; en obras para rehabilitar y reformar las
cubiertas, los vestuarios y la zona exterior; obras de reposición del falso techo de la piscina; entre
otras.

En cuánto a 2025, actualmente se encuentra en contratación una licitación por valor de
1.321.233€ para la mejora energética del edificio de la piscina y el pabellón.

Dicen en su moción que la alcaldesa inauguró “con prisas” esta instalación. La auténtica
realidad es que los vecinos de Nou Moles llevaban, nada más y nada menos, que 13 años
esperando esta instalación (durante ocho de los cuales, gobernaron ustedes y fueron incapaces de
darle ninguna salida a este espacio deportivo.

Después de 13 años de espera, el pasado mes de octubre la alcaldesa de València, Mª José
Catalá, inauguró una instalación deportiva vital para el barrio de Nou Moles.

Cumplimos nuestro compromiso con nuestros vecinos y vecinas, poniendo a su disposición
en nuestros primeros meses de gobierno una instalación deportiva históricamente reivindicada.
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Una instalación en la que, por cierto, se subsanó una avería durante estas pasadas
Navidades y en la que los vecinos cuentan de nuevo (desde hace ya un mes) con las piscinas
abiertas y con todas las actividades acuáticas en marcha de nuevo.

Llama mucho la atención que PSPV y Compromís se preocupen ahora por las instalaciones
deportivas municipales cuando nos han dejado la peor herencia deportiva en la ciudad:

34 convenios de gestión indirecta con clubes y federaciones deportivas caducados (el
100% de los convenios).

Todas las concesiones administrativas con entidades gestoras caducadas.

Las instalaciones deportivas de gestión directa en un estado de abandono lamentable:
goteras, filtraciones, parquet levantado…

por lo que se propone la siguiente moción alternativa por el equipo de gobierno.   

MOCIÓN ALTERNATIVA

PRIMERA.-  El Ayuntamiento de València, por medio de la Fundación Deportiva
Municipal, continuará centrando sus esfuerzos en la reparación, rehabilitación y puesta al día de
la red de instalaciones deportivas municipales frente al abandono de los últimos años.

SEGUNDA.-  El Ayuntamiento de València, por medio de la Fundación Deportiva
Municipal, seguirá trabajando para que el Complejo Deportivo de La Petxina pueda volver a
abrir en las condiciones óptimas y necesarias para continuar siendo un espacio deportivo de
referencia en la ciudad.

No solo cumplimos sino que subsanamos aquello de lo que ustedes no se hicieron
responsables."

Pren la Paraula Pep Martí Maicas , vocal del grup Compromís.

"No conec tant la situació en la Petxina , però si he sigut usuari de la d'Abastos i puc dir
que la mateixa es troba completament abandonada des de fa dos o tres anys.
i quant a la Piscina de Nou Moles dir que l'ex alcaldessa Rita Barberá va posar la primera pedra
però no la segona , perquè fins a la segona tardaren 10 anys i la vam posar nosaltres."

A continuació pren la paraula Javier Rodríguez García , vocal del grup Socialista, que
solicita que se haga constar en el acta que la moción alternativa no se ha entregado en tiempo y
forma como pone el reglamento antes de iniciarse la sesión, y que considera que no se ha hecho
nada para mejorar la situacion de las piscinas citadas.

Després d'un breu recés per a donar a conéixer la mocion alternativa i un breu debat sobre
el propi procediment del recés en el que les regidores Mª Teresa Ibañez i Gloria Tello manifesten
que lo correcte es donar les mocions alternatives previament al inici de la sessió i que es tinga en
compte per a les pròximes vegades, se procedeix a continuar la mateixa.
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MOCIÓ ALTERNATIVA

PRIMERA.- L'Ajuntament de València, per mitjà de la Fundació Esportiva Municipal,
continuarà centrant els seus esforços en la reparació, rehabilitació i posada al dia de la xarxa
d'instal·lacions esportives municipals enfront de l'abandó dels últims anys.

SEGONA.- L'Ajuntament de València, per mitjà de la Fundació Esportiva Municipal,
continuarà treballant perquè el Complex Esportiu de La *Petxina puga tornar a obrir en les
condicions òptimes i necessàries per a continuar sent un espai esportiu de referència a la ciutat.

Se sotmet a votació la moció alternativa:

vots a favor: 4 (3 PP 1 VOX)

vots en contra 3( 2 Compromís 1 grupo Socialista)

abstencions: 0

Queda aprovada la moció alternativa que diu

L'Ajuntament de València, per mitjà de la Fundació Esportiva Municipal, continuarà
centrant els seus esforços en la reparació, rehabilitació i posada al dia de la xarxa d'instal·lacions
esportives municipals enfront de l'abandó dels últims anys.

L'Ajuntament de València, per mitjà de la Fundació Esportiva Municipal, continuarà
treballant perquè el Complex Esportiu de La Petxina puga tornar a obrir en les condicions
òptimes i necessàries per a continuar sent un espai esportiu de referència a la ciutat.

Se somete a votación la moción alternativa:

votos a favor: 4 (3 PP 1 VOX)

votos en contra 3( 2 compromís 1 psoe)

abstenciones: 0 

Queda aprobada la moción alternativa que dice 

El Ayuntamiento de València, por medio de la Fundación Deportiva Municipal, continuará
centrando sus esfuerzos en la reparación, rehabilitación y puesta al día de la red de instalaciones
deportivas municipales frente al abandono de los últimos años.

 El Ayuntamiento de València, por medio de la Fundación Deportiva Municipal, seguirá
trabajando para que el Complejo Deportivo de La Petxina pueda volver a abrir en las condiciones
óptimas y necesarias para continuar siendo un espacio deportivo de referencia en la ciudad.
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4 RESULTAT / : - / RESULTADO -
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000021-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en el seu nom i en el del grup Socialista, al
Consell de Districte relativa a zones estacionament taronja i verd.
Moción que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en su nombre y en el del grupo
Socialista, al Consejo de Distrito relativa a zonas estacionamiento naranja y verde.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

MOCIÓN QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO A LA JUNTA
MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

En la pasada legislatura en los barrios de La Roqueta y El Botanic se crearon zonas de
estacionamiento naranja y verde, especiales para favorecer a los vecinos de los.

Después de varios años de funcionamiento, los vecinos de esos lugares manifiestan estar
contentos con los aparcamientos reservados para residentes, tal y como reflejan los datos de uso.
No obstante, hay reiteradas quejas por la falta de control de estas plazas de aparcamiento justo
cuando es más necesario: las noches y los festivos, momentos en los que vehículos sin
autorización, estacionan de manera gratuita y quitando plazas a los vecinos autorizados y con un
abono en vigor. 

Estos hechos no son controlados por la empresa encargada del servicio ORA, ni por el
Ayto de Valencia. Además, el actual gobierno en el Ayuntamiento ha publicado en prensa su
pretensión de instalar una zona naranja en el barrio de La Petxina, en lugar de la zona verde que
solicitan sus vecinos desde hace años. 

Por todo esto, y para mejorar la vida de los vecinos, se SOLICITA:

PRIMERO.- Que se aumente la señalización en vía pública informando el horario en el que
está prohibido el aparcamiento de los no residentes.

SEGUNDO.- Que el Ayuntamiento   de València refuerce el control y vigilancia en las
zonas de aparcamientos regulados, especialmente en horario nocturno y festivos, antes los
reiterados incumplimientos que denuncian los vecinos constantemente.

TERCERO.- Que el Ayuntamiento implante la zona verde de estacionamiento regulado
para residentes en el entorno de la supermanzana de la Petxina como solicitan los vecinos.

Respon la vocal del partit Popular Adela García Bernal. 

"Al comienzo de cada calle con estacionamiento regulado (azul, naranja o verde) se
señaliza verticalmente con un panel que contiene la señal de prohibido estacionar y la
información que la complementa según la tipología. No obstante se revisará tal señalización por
si resulta oportuno reforzarla.
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El estacionamiento regulado ORA en estos barrios se gestiona con el nuevo contrato a
partir de marzo de 2023.

Desde entonces la zona azul de dichos barrios se vigila de 9 a 14 h y de 16 a 20 h de lunes
a sábado.

Por su parte, las zonas naranjas y verdes de estos barrios se vigilan de 8 a 21 h de manera
ininterrumpida de lunes a sábado.

La Policía Local dispone de los medios necesarios para comprobar si los vehículos
estacionados en zona verde o naranja, en horario exclusivo para residentes, están autorizados a
hacerlo, si bien debe compatibilizar dicha función con el resto de las que le son propias, por lo
que instamos a que si se detectan incumplimientos se llame al 092 para comunicarlos.

Los Pliegos que rigen el vigente contrato del Servicio de estacionamiento regulado en la
vía pública de la ciudad de València prevén que la empresa adjudicataria realice estudios técnicos
de necesidad de estacionamiento, ampliación o modificación de las zonas reguladas, en cada una
de sus modalidades, así como la distribución de plazas especiales de carga y descarga, PMR y
motocicletas en diferentes barrios de la ciudad.

Actualmente la implantación de la zona de residentes de Petxina está en fase final de
estudio, tras la revisión por parte del Servicio de Movilidad.

En todo caso procede señalar que de acuerdo con los estudios practicados es poco eficiente
un sistema mixto de plazas verdes y naranjas, porque durante el día muchas plazas verdes quedan
vacías y se genera tráfico de agitación de los que no son vecinos y buscan plazas naranjas para
aparcar. Sin embargo si todas las plazas son naranjas se garantiza igualmente el derecho de los
residentes a aparcar y al mismo tiempo se evita tráfico de agitación de los no residentes.

Por ello presentamos la siguiente moción alternativa

MOCIÓN ALTERNATIVA

Que por el servicio de movilidad se proceda a revisar la señalización vertical de la zona de
estacionamiento regulado por si resultara necesario su refuerzo, se continúe con la labor de
vigilancia del correcto estacionamiento en las zonas en que tal estacionamiento está regulado en
sus diferentes modalidades y se proceda a implantar el estacionamiento regulado naranja en la
zona de Petxina.

Pren la paraula Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís

"l'experiència de la implantació d'aparcaments per a residents en els barris de València
demostra que aquesta mesura afecta en la millora de la qualitat de vida en els barris , evita
desplaçaments, redueix el trànsit, i afavoreix el canvi d'hàbits en els patrons de mobilitat,
propiciant la reducció de la contaminació i les emissions, l'alliberament d'espais, abans ocupats
per vehicles motoritzats que es poden destinar a zones verdes per a les persones.
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Hi ha ja 4 barris que es beneficien d'aquests avantatges, per això el desig dels residents d'altres
barris com la Petxina , Arrancapins, Cabanyal , San José ,Benimaclet i altres, que clamen la
creaación de zones per a residents davant la pressió motoritzada que estan patint i que això
provoca.

Però cal recalcar que ja s'han estat reduint quatre de les zones ja existents, permetent que puguen
aparcar no residents gratuïtament , això genera trànsit d'agitació, és a dir que s'augmenta el trànsit
de vehicles que pel nombre de vehicles que tenen expectativa d'aparcarment, i òbviament menys
places per als residents dels barris que fins a juny de 2023 disfrutaven de facilitats per a aparcar i
no patien increment de vehicles de motor circulant, una contradicció més front de la pretensió de
reduir el transite motoritzat que intenta traslladar el regidor de mobilitat, pretensió que confronta
en totes les mesures preses que incrementa el trànsit en tota València, un efecte cridà molt
evident , que no obstant es pot rectificar i corregir, reprenent la senda de reducció de vehicles
aplicant una zona d'aparcament exclusiu per a residents, i que li han comunicat els veïns que a
partir de les 9 hores no hi ha control ".

És per això que donarem suport a la moció presentada pel grup Socialista.

Pren la paraula  Javier Rodríguez García, vocal del grupo Socialista:

Como ya ha dichoAndreu y como se reconoce en la contestación a partir de las 21,00 pm
no hay vigilantes de O.R.A. , desde las 7 pm es solo para residentes, pero desde las 9 pm no hay
vigulantes de O.R.A., los festivos tampoco se controlan y éso es de lo que los vecinos se quejan
mucho, dicen los vecinos que llaman y les dicen que éso es competencia de  la O.R.A. y no les
hacen caso. Respecto a la señalización no hace falta estudiar si se refuerza o no se refuerza, es
que los vecinos ya lo están dicendo que la señalización es insuficiente, que los fines de semana y
después de las 21 ,00 h no se respeta la zona de aparcamiento.Y luego en referencia a la zona
naranja para Petxina los vecinos quieren zona verde, no naranja, la quieren en exclusiva para
ellos."

Respón Adela García Bernal, Vocal del Partit Popular

"Simplemente señalar que en la alternativa ya se recoge mantener la vigilancia, se va a
seguir trabajando para hacerlo todo perfecto, que la moción alternativa prácticamente recoge lo
demandado en la moción"

Pren la paraula Andreu Soler, portaveu del grup Compromís:

"La moció el que diu és continuar fent el que es fa i el que es fa ja s'ha vist que no
funciona, caldrà canviar, no podem votar a favor d'una alternativa que diu continuar com fins ara,
si ara no funziona,  reposar la senyalització pot ajudar, però els veïns volen zones
verdes exclusive de residents "

El President sotmet a votació la moció alternativa:
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Vots a favor: 4 (3PP i 1VOX)

Vots en contra: 3 (2 Compromís 1 PSOE)

Queda  aprovada la moció alternativa que diu

Que pel servici de mobilitat es procedisca a revisar la senyalització vertical de la zona
d'estacionament regulat per si resultara necessari el seu reforç, es continue amb la labor de
vigilància del correcte estacionament en les zones en què tal estacionament està regulat en les
seues diferents modalitats i es procedisca a implantar l'estacionament regulat taronja en la zona
de Petxina.

Que por el servicio de movilidad se proceda a revisar la señalización vertical de la zona de
estacionamiento regulado por si resultara necesario su refuerzo, se continúe con la labor de
vigilancia del correcto estacionamiento en las zonas en que tal estacionamiento está regulado en
sus diferentes modalidades, y se proceda a implantar el estacionamiento regulado naranja en la
zona de Petxina.

 

5 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal, Nieves
Grau Martínez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a convocatòria
DECIDIM VLC 2024-2025.
Moción que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal, Nieves
Grau Martínez, en su nombre y en el del grup municipal Compromís, relativa a convocatoria
DECIDIM VLC 2024-2025.

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Convocatòria DECIDIM VLC 2024-2025 

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

Els Pressupostos Participatius d'Inversions són un instrument de democràcia directa que
permet a les veïnes i veïns de València involucrar-se en la presa de decisions respecte a
l'execució d'una part del pressupost municipal destinat a realitzar inversions.

És un procés que convida a participar i incorporar les propostes i opinions de la ciutadania
en la gestió municipal a l'hora de definir el destí d'una part dels recursos públics municipals
d'inversions.
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1.  
2.  

El govern de Joan Ribó va impulsar, des de 2015, 7 edicions de pressupostos participatius,
en els que la ciutadania va aprovar un total de 616 propostes d’inversió en els barris de la ciutat
de València, amb una despesa total de 61 milions. D’aquestes edicions les dutes a terme al
2017-2018 i 2019-2020, amb una despesa de 7 i 8 milions d’euros respectivament, van ser a
nivell de ciutat i les de 2015-2016, 2016-2017, 2018-2019, 2020-2021 i 2022-2023, amb una
despesa de 7 milions les dos primeres edicions, de 8 milions les dues següents i de 16 milions la
darrera edició, van ser a nivell de districtes censals.

Del total d’aquest pressupost es va disposar als barris de l’àmbit de la Junta de Districte
d’Abastos d’un total de 2.705.192,00€ amb projectes d’inversió decidits directament per les
veïnes i veïns dels nostres barris.

Des de l’arribada al govern del partit Popular, amb coalició amb VOX, no s’ha dut a terme
cap edició dels pressupostos participatius, pel que la ciutadania ha perdut l’oportunitat de dir la
seua sobre de quina manera gastar part del pressupost d’inversió de l’Ajuntament de València i
no ha permés que els veïns i veïnes puguen decidir de quina manera millorar els seus barris i
pobles.

El programa DECIDIM VLC és una ferramenta que possibilita la redistribució de la
inversió en tota la ciutat d’una manera més justa i equitativa en tots els barris i pobles de
València, adaptant-se a les necessitats reals del veïnat, però el govern de Maria José Català ha
deixat passar el temps i, ni en el segon semestre de 2023 ni en tot l’any 2024 ha impulsat cap
acció per dur a terme una nova edició dels DECIDIM VLC.

En els pressupostos 2025 estan previstes dues partides de despesa relatives als pressupostos
participatius:

Més de 60.000€ per fer modificacions en la plataforma de pressupostos DECIDIM VLC.
Més de 100.000€ per un contracte d’assistència tècnica dels pressupostos participatius.

Però el més preocupant és que no apareix per cap lloc el pressupost dedicat a la despesa
d’inversió dels pressupostos participatius, pel que és més que probable que, durant l’any 2025
tampoc es duguen a terme els pressupostos participatius.

A hores d’ara la ciutadania ha perdut l’oportunitat de decidir inversions per, com a mínim,
un total de 16 milions d’euros, que serien els que s’haurien posat en marxa en les edicions de
2023-2024 i 2024-2025.

És per això que, des del Grup Municipal Compromís, presentem les següents propostes
:d’acord

 

PRIMER.- Que la Delegació de Participació i Acció Veïnal sol·licite, en la primera
modificació de crèdit, com a mínim, 16 milions d’euros per dur a terme els pressupostos
participatius durant l’any 2025.
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SEGON.- Que als districtes de l’àmbit de la Junta es dote, com a mínim d’un pressupost
d’inversions en els pressupostos participatius de 1.122.691,00€

TERCER.- Que en la modificació de la plataforma de pressupostos DECIDIM VLC es
mantinga tota la informació de l’històric de totes les edicions de pressupostos participatius i que
es duga a terme les actualitzacions oportunes perquè es facilite la informació sobre l’estat
d’execució de cadascuna de les propostes i el servei que l’està duent a terme.

Pren la paraula Pep Martí i Maicas, vocal del grup Compromís que llig la moció
presentada.

Es respón pel portaveu del partit Popular, Chema Martí Molins

"Uno de los problemas más importantes de los presupuestos participativos en mandatos
precedentes ha sido el  bajo grado de ejecución de los proyectos una vez aprobados, de modo que
algunos de ellos se han dilatado varios años hasta su finalización y un número importante de
propuestas no se han ejecutado.

  De hecho, a fecha actual hay 190 propuestas pendientes de ejecución (4 de la edición
2018/19, 3 de la edición 2019/20, 50 de la edición 2020/2021 y 133 de la edición 2022/2023).

  Transcurridos 10 años desde la puesta en marcha de los primeros presupuestos
participativos en la Ciudad de Valencia se considera esencial introducir mejoras que redunden en
beneficio de la ciudadanía. Estos años han demostrado que un gran número de propuestas no se
han ejecutado en su totalidad y otros proyectos han resultado inviables y de imposible ejecución
por diversas circunstancias.

 En estos momentos es necesario revisar el proceso e introduir los mecanismos necesarios
para que pueda hacerse una buena planificación presupuestaria y seguimiento de los proyectos.
Se pretende hacer un nuevo proyecto de presupuestos participativos para corregir errores del
pasado tal y como el largo plazo para ejecutar los proyectos e introducir novedades.

  Los cambios propuestos se recogerán en unas Directrices para el Desarrollo de los
presupuestos Participativos de Inversiones, que se aprobarán en Junta de Gobierno Local y que
marcarán los criterios a tener en cuenta en las próximas ediciones.

De esta forma, la ciudadanía va a poder decidir las prioridades de inversión de una parte de
los presupuestos, con carácter previo y potestativo a la elaboración del Presupuesto General del
Ayuntamiento de Valencia.

 Con ello se pretende en primer lugar, como se ha indicado, mejorar la ejecución y en
segundo lugar, cumplir con lo dispuesto en las directrices de realizar un seguimiento de los
Presupuestos Participativos de Inversiones, a través de una plataforma informática propia, donde
se especificará la fase de ejecución en la que se encuentran los proyectos.

 Actualmente, se encuentran en sus últimes fases de licitación dos contratos relativos a los
presupuestos participativos, cuya adjudicación permitirá activar la próxima edición de este
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proceso: el contrato para la implantación y puesta en marcha de la plataforma informática de los
presupuestos participativos, con la introducción de mejoras y nuevas funcionalidades, y el
contrato para la planificación estratègica de comunicación y difusión pública del proceso de
presupuestos participativos.

En cuanto a la página web, la plataforma web actualmente está actualizada con el estado de
ejecución de cada una de las propuestas. La actualización se lleva a cabo de manera permanente
cada vez que un servicio informa de la ejecución de una propuesta.

Por ello se presenta la siguiente moción alternativa:

   "Continuar trabajando en la revisión y mejora de los presupuestos participativos, para
lograr una mejor ejecución de las propuestas, aprobando unas Directrices para su desarrollo a
través de la plataforma informática diseñada para ello, lo que permitirá a la ciudadanía decidir las
prioridades de inversión de una parte de los presupuestos municipales, con carácter previo a la
elaboración del Presupuesto General del Ayuntamiento de Valencia."

Pren la paraula Javier Rodríguez García, vocal del grup Socialista

"Votaremos en contra de la moción porque mientras se aprueba la creación de la nueva
plataforma informática se podía haber continuado con el modelo anterior, y es preferible que se
haga con retraso a que no se haga nada"

a continuació pren la paraula Pep Martí Maícas, vocal de Compromís:

"És possible que de les 7 edicions anteriors hi haja alguns que no s'hagen realitzat o que
siguen inviables, però sempre és millor distribuir 60 milions per a decidir pels veïns, encara que
queden alguns sense fer, que no fer res com heu fet vosaltres"

Després d'el breu debat se sotmet a votació:

Vots a favor: 4 (3PP i 1VOX)

Vots en contra: 3 (2 Compromís 1 PSOE)

Abstencions 0

Queda aprovada la moció alternativa que diu:

"Continuar treballant en la revisió i millora dels pressupostos participatius, per a
aconseguir una millor execució de les propostes, aprovant unes Directrius per al seu
desenvolupament a través de la plataforma informàtica dissenyada per a això, la qual cosa
permetrà a la ciutadania decidir les prioritats d'inversió d'una part dels pressupostos municipals,
amb caràcter previ a l'elaboració del Pressupost General de l'Ajuntament de València."

 "Continuar trabajando en la revisión y mejora de los presupuestos participativos, para
lograr una mejor ejecución de las propuestas, aprobando unas Directrices para su desarrollo a
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través de la plataforma informática diseñada para ello, lo que permitirá a la ciudadanía decidir
las prioridades de inversión de una parte de los presupuestos municipales, con carácter previo a
la elaboración del Presupuesto General del Ayuntamiento de Valencia."

6 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal, Nieves
Grau Martínez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a convocatòria
adecuació de la casa de l'Aigua.
Moción que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal, Nieves
Grau Martínez, en su nombre y en el del grup municipal Compromís, relativa a adecuació de la
casa de l'Aigua.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Adequació de la Casa de l’aigua

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

El tram del jardí del Túria on se situa l'anomenada Casa de l'Aigua –el seu origen històric
estava en l'assut de Rovella-, entre el pont 9 d'Octubre i el pont de Campanar, executat en els
anys 1980, conegut pel tram   pel nom de l'estudi d'arquitectura que el va dissenyar,Vetges Tu
combina sèquies, canals, estanys i xicotetes cataractes, al costat d'un edifici principal, que va
albergar fins i tot una reguarda de la Policia Local, es troba en estat de total abandó, requerint una
actuació d'intervenció, neteja i adequació.

Les pintades i grafitis han sigut una constant en els murs, així com la brutícia i restes que
es troben a l'interior, la qual cosa denota el lamentable estat que presenta i el nul manteniment de
la instal·lació.

La Casa de l'Aigua necessita molt més que els treballs de manteniment i neteja que ferem
en el mandat passat, atés que és necessari de dotar de contingut i ús a aquesta infraestructura
perquè no torne a deteriorar-se pel pas del temps i per conductes incíviques.

El Govern de Joan Ribó va realitzar des de la Delegació de medi ambient i la Delegació de
serveis centrals tècnics diverses intervencions de neteja i pintura.

És per tot això que, des del Grup Municipal Compromís, presentem les següents propostes
:d’acord
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Primera.- Que l'Ajuntament de València, a través de la Delegació que considere pertinent,
procedisca a executar els treballs de neteja, manteniment i adequació de la instal·lació
denominada “Casa de l’aigua”, per a deixar-la en perfecte estat d'ús.

Segona.- Que l'Ajuntament impulse, en coordinació entre diferents servicis, la realització
d’un estudi rigorós per buscar una solució viable a l’edifici de l’Aigua i promoga la implantació
del “Observatori de l’aigua”, com a exponent de la rica i extraordinària cultura de l'ús racional de
l'aigua que la ciutat de València posseeix.

Defen la moció Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís.

"el primer que vull dir que està moció és pràcticament calcada a la presentada en l'anterior
legislatura pel grup Popular, és pràcticament calcada al que demanàveu en l'anterior legislatura,
per tant l'ideal seria que s'aprovara"

A continuació el portaveu de Compromís llig la moció presentada sobre la casa de l'aigua.

El President indica, que una vegada es tracte el tema i se sotmeta a votació, explicarà
algunes coses sobre aquest assumpte

Es respon per la vocal del partit popular, María del Montesanto Lizano que exposa:

"El Ayuntamiento de València es consciente de la importancia del edificio conocido como
la  "Casa de l’Aigua"  y de su valor patrimonial y cultural. En este sentido, se han
recibido  manifestaciones de interés  por parte de distintos agentes, y actualmente se
están estudiando diversas alternativas para determinar el uso más adecuado para esta instalación.

Si bien el Ayuntamiento comparte la voluntad de dar una solución viable al edificio, en
este momento no existe ningún proyecto firme ni decisión definitiva, por lo que resulta prematuro
comprometerse a una iniciativa concreta sin haber completado los estudios y análisis necesarios.

Por todo ello, se propone la adopción de la siguiente moción alternativa:

Primero.-  Que el Ayuntamiento de València, a través de los servicios municipales
competentes, continúe con los estudios y análisis necesarios para evaluar las distintas alternativas
viables para la “Casa de l’Aigua”, considerando tanto su conservación como su posible futuro
uso.

Segundo.- Que el Ayuntamiento de València mantenga abierto el proceso de recepción de
manifestaciones de interés para garantizar que cualquier posible propuesta sea valorada dentro de
un marco de transparencia y planificación rigurosa.

Tercero.- Que, hasta que se adopte una decisión definitiva sobre el futuro del edificio, se
valore la posibilidad de realizar actuaciones de mantenimiento y conservación mínimas, dentro
de las disponibilidades presupuestarias, con el fin de evitar su deterioro.

Pren la paraula Javier Rodríguez García, vocal del grupo socialista que manifiesta: 
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"La propuesta alternativa es bastante semejante a la moción inicial del grupo Compromís ,
por lo que no habría problema de votar a favor siempre que en la misma se aceptara un ajuste
temporal , porque el espacio temporal de realización queda muy indefinido,   no vale decir se
hará... se hará.. se hará"

Seguidamente interviene Andreu Soler i Salvador, que considera que se podría votar a
favor con alguna modificación , concretamente con una acotación temporal, es decir que se haga
algo antes de acbara la legislatura  y en  el punto 3 , donde dice que se valore, que debe decir que
se haga 

Interviene el Presidente con la intención de aclarar las  modificaciones que se solicitan en
la alternativa para poderse aprobar por todos,  

Primero.- Que el Ayuntamiento de València, a través de los servicios municipales
competentes, continúe con los estudios y análisis necesarios para evaluar las distintas alternativas
viables para la “Casa de l’Aigua”, considerando tanto su conservación como su posible futuro
uso.

Segundo.- Que el Ayuntamiento de València mantenga abierto el proceso de recepción de
manifestaciones de interés para garantizar que cualquier posible propuesta sea valorada dentro de
un marco de transparencia y planificación rigurosa.

Tercero.- Que, hasta que se adopte una decisión definitiva, sobre el futuro del edificio, se
efectúen las actuaciones de mantenimiento y conservación mínimas, dentro de las
disponibilidades presupuestarias, con el fin de evitar su deterioro.

Se sotmet a votació:

Unanimitat

Queda aprovada per unanimitat la moció alternativa que diu:

Primer.- Que l'Ajuntament de València, a través dels serveis municipals competents,
continue amb els estudis i anàlisis necessàries per a avaluar les diferents alternatives viables per a
la “Casa de l’*Aigua”, considerant tant la seua conservació com el seu possible futur ús

Segon.- Que l'Ajuntament de València mantinga obert el procés de recepció de
manifestacions d'interés per a garantir que qualsevol possible proposta siga valorada dins d'un
marc de transparència i planificació rigorosa.

Tercer.- Que, fins que s'adopte una decisió definitiva, sobre el futur de l'edifici, s'efectuen
les actuacions de manteniment i conservació mínimes, dins de les disponibilitats pressupostàries,
amb la finalitat d'evitar la seua deterioració.

Primero.- Que el Ayuntamiento de València, a través de los servicios municipales
competentes, continúe con los estudios y análisis necesarios para evaluar las distintas alternativas
viables para la “Casa de l’Aigua”, considerando tanto su conservación como su posible futuro
uso.
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Segundo.- Que el Ayuntamiento de València mantenga abierto el proceso de recepción de
manifestaciones de interés para garantizar que cualquier posible propuesta sea valorada dentro de
un marco de transparencia y planificación rigurosa.

Tercero.- Que, hasta que se adopte una decisión definitiva, sobre el futuro del edificio, se
efectúen las actuaciones de mantenimiento y conservación mínimas, dentro de las
disponibilidades presupuestarias, con el fin de evitar su deterioro.

El representant del grup Socialista observa que li haguera agradat que s'haguera arreplegat
en l'alternativa que el termini d'actuació és dins de la legislatura.

Respon el President que no és necessari arreplegar-lo perquè és clar que el termini és clar
que s'intentarà dins de la legislatura,""

"la casa del agua es una obra extremadamente cara de mantener, sujeta a todo tipo de actos
vandálicos, difíciles de evitar,  y que por otra parte no existe un interés privado que se haga cargo
a cambio de actuaciones socioculturales , sí hay interés de empresas, pero siempre previo pago de
las actuaciones necesarias de adaptación, y  contando con la subvencion de esas activdades, su
coste es tremendo porque no hay tampoco una actividad privada que permita su mantenimiento.

No se sabe con seguridad a que se puede dedicar pero en este momento no está en las
prioridades del Ayuntamiento, porque tras lo sucedido el 29 de octubre, existe una zona con
muchas necesidades con muchas más urgencia de que el dinero disponible se destine allí.

No quiero ésto decir que el mantenimiento del   patrimonio histórico de la ciudad o su
etnografía no sea importante, pero cuando se tiene una responsabilidad de gobierno y se cuenta
con un presupuesto limitado hay actuaciones que resultan más urgentes y más valoradas por los
ciudadanos como puede ser un ejemplo una mejora en un polideportivo de  Nou Moles."

Andreu Soler pregunta sobre si s'ha presentat últimament alguna iniciativa al que respon el
President  "si se ha presentado pero  no era una propuesta solida y viable en tema de hostelería ,
cuesta mucho de hacer un buen proyecto,  teniendo en cuenta que se necesita una gran inversión
para cualquier actuación, con la dificultad añadida del mantenimiento."

 

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000021-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en el seu nom i en el del grup Socialista,
al Consell de Districte, relativa a Horari O.R.A.
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en su nombre y en el del grupo
Socialista, al Consejo de Distrito, relativa a Horario O.R.A.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL
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PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO   A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

¿Cuáles son los turnos horarios que realiza el personal encargado de la vigilancia del
cumplimiento del estacionamiento regulado ORA desde 2022 hasta la actualidad en los barrios de
Roqueta y Botànic?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

El estacionamiento regulado ORA en los barrios de Roqueta y Botànic se gestiona con el
nuevo contrato a partir de junio de 2021.

De acuerdo con dicho contrato la zona azul se vigila de 9 a 14 h y de 16 a 20 h de lunes
asábado. y las zonas naranjas y verdes se vigilan de 8 a 21 h de manera ininterrumpida de lunes
asábado. Sin perjuicio de ello la Policía Local también puede comprobar si los
vehículosestacionados en zona verde o naranja, en horario exclusivo para residentes están
autorizados.

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000021-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en el seu nom i en el del grup Socialista,
al Consell de Districte, relativa al Centre cívic barri de Tres Forques.
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en su nombre y en el del grupo
Socialista, al Consejo de Distrito, relativa al Centro cívico barrio de Tres Forques.
DIRIGIDA A:
C2312-GRANDES PROYECTOS-CONTRATACIÓN-CONTROL ADMTVO.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO   A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

¿En que estado se encuentra la cesión de suelo para la construcción del centro cívico en el
barrio de Tres Forques (Avda. Tres Forques, 98)?

RESPUESTA:

JOSE MARI OLANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI

Consultados las actuaciones, documentación e informes obrantes en el Servicio de
Patrimonio se informa lo siguiente: 
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Por nota interior del Área de Desenvolupament i Renovació Urbana i Habitatge se solicitó
el 05/02/2021 que se pidiera a la Conselleria la cesión de una parcela sita en la Avenida Tres
Forques, 98, donde se ubica el edificio destinado a la Asociación de Vecinos, con la finalidad de
la construcción de un Centro Cívico. La parte cuya cesión se solicita se corresponde con el
excedente del proyecto del centro de salud y se extendería al edificio de la Asociación de
Vecinos y al resto de la parcela, conservando una zona de paso entre ambas.

Esta superficie deberá segregarse de la parcela catastral de la que actualmente forma parte
con anterioridad a la mutación demanial externa a favor del Ayuntamiento.

Por Acuerdo de la Junta de Gobierno Local de 30 de diciembre de 2021 se solicitó de la
Generalitat la mutación demanial a favor del Ayuntamiento de Valencia, de la parte de la parcela
con referencia catastral 3617007YJ2731F0001PP, objeto de las actuaciones, que tiene una
superficie aproximada de 412 m² construidos.

Por instancia de 3 de noviembre de 2022, la Conselleria de Sanitat indicó que, para poder
continuar la tramitación de la solicitud del Ayuntamiento de mutación demanial externa procedía
que, de acuerdo con la legislación urbanística, por el Ayuntamiento se emitiera declaración de
innecesariedad de la licencia de parcelación de la parte del inmueble correspondiente a la parcela
sita en la calle Tres Forques, 98.

No siendo competencia la tramitación de dicha declaración, mediante comunicación al
Servicio de Licencias de 28 de diciembre de 2022 se remitió la solicitud efectuada por la
Conselleria para su tramitación, sin que hasta la fecha se haya recibido ninguna nueva noticia en
relación con lo solicitado.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000021-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en el seu nom i en el del grup Socialista,
al Consell de Districte, relativa a sancions estacionament
Pregunta que presenta la vocal Penélope Teruel Recio, en su nombre y en el del grupo
Socialista, al Consejo de Distrito, relativa a sanciones de estacionamiento.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

¿Cuántas sanciones se han interpuesto derivadas del estacionamiento ilegal en la zona
verde y naranja entre las 19:00 las 9:00 del día siguiente y a cuánto ascienden los ingresos
derivadas de las mismas desde en abril de 2023 y en diciembre de 2024? Detalle por hora y tipo
de zona.

RESPUESTA:
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JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

Nº de sanciones por no ser residente entre las 19h y las 9h desde abril de 2023 hasta
diciembre de 2024.

 

 

 

La empresa EYSA no recauda importe alguno por este tipo de sanciones ya que son
debidas a estacionamiento no autorizado (no residentes) y que, por lo tanto, corresponde su
gestión a Procedimiento Sancionador, no disponiéndose del dato de ingresos por el servicio de
Movilidad.

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal, Eva
Carrión i Rodríguez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís relativa al
Poliesportiu Nou Moles.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal, Eva
Carrión Rodríguez, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís relativa al
Polideportivo Nou Moles.
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN
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MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Poliesportiu Nou Moles 

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

Segons informació facilitada per la Regidora d’esports, Rocio Gil, en la Comissió de
Benestar Social del mes de desembre de 2024, l’Ajuntament de València ha rebut per part de la
ciutadania, almenys, 27 reclamacions relacionades amb l’estat de les instal·lacions i el
funcionament del Poliesportiu Nou Moles. A més del problema de la falta d’aigua calenta de la
piscina per la qual cosa l’Ajuntament s’ha vist obligat a tancar-la en dues ocasions, les
reclamacions apunten a problemes amb l’estat dels vestuaris, la grandària del gimnàs , falta de
senyalització, mobiliari i material esportiu etc.

És per això que, des del Grup Municipal Compromís, formulem la següent pregunta:

Quins tràmits i gestions ha realitzat l’Ajuntament de València per solucionar estes
deficiències i el descontent manifestat pel veïnat de la zona?

RESPUESTA:

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ D'ESPORTS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I EN
EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA
D’ABASTOS

Segons informació facilitada per la Regidora d’esports, Rocio Gil, en la Comissió de
Benestar Social del mes de desembre de 2024, l’Ajuntament de València ha rebut per part de la
ciutadania, al menys, 27 reclamacions relacionades amb l’estat de les instal·lacions i el
funcionament del Poliesportiu Nou Moles. A més del problema de la falta d’aigua calenta de la
piscina per la qual cosa l’Ajuntament s’ha vist obligat a tancar-la en dues ocasions, les
reclamacions apunten a problemes amb l’estat dels vestuaris, la grandària del gimnàs, falta de
senyalització, mobiliari i material esportiu etc. És per això que, des del Grup Municipal
Compromís, formulem la següent pregunta:

Quins tràmits i gestions ha realitzat l’Ajuntament de València per solucionar estes
deficiències i el descontent manifestat pel veïnat de la zona?
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La piscina del Poliesportiu Complex Nou Moles es troba en funcionament correcte prestant
un adequat servici esportiu, malgrat la complexitat de l'edifici i de les circumstàncies de la seua
obertura.

Durant el mes de gener passat es van produir unes disfuncions en la maquinària de
producció de calor i les sondes de geotèrmia que van provocar que la temperatura de l'aigua de
piscina no fora suficient per a l'adequat servei que es presta, sent necessari el tancament d'aquest
servici de piscina i actuant en conseqüència per a reposar-lo en el menor temps possible. A més,
s'ha instat la GVA perquè trasllade a l'empresa constructora i direcció facultativa que prenguen
les mesures tècniques necessàries per a garantir la continuïtat del servici reposat.

El Complex Esportiu Nou Moles és un poliesportiu que tal com succeix amb totes les
instal·lacions esportives de la ciutat, cobrix necessitats del barri de Nou Moles i dels barris
pròxims dins de la seua àrea d'influència.

Esta instal·lació compleix amb tota la normativa exigible respecte dels materials i
equipament esportiu instal·lats, sent la superfície de les seues instal·lacions de 11.881,25 m² de
superfície útil.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal Eva
Carrión Rodríguez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a Conveni de
col·laboració amb Natania.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal, Eva
Carrión Rodríguez, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, relativa a Convenio
de colaboración con Natania.
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Conveni de col·laboració amb Natania

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

L’ajuntament de València te un conveni de col·laboració amb l’associació Natania per al
desenvolupament dels seus projectes Rehoboth i Bajo techo destinats a l'acolliment de persones
amb problemes de marginalitat social greu
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Els veïns i veïnes de L’associació de veïns i veïnes de Nou Moles han manifestat la seua
preocupació pels problemes de convivència amb els usuaris del centre de baixa exigència que
proporciona assistència a les persones sense llar en les instal·lacions que l’Associació Natania te
en el carrer Olivereta 40.

Donat que segons el nomenat conveni, existeix un grup de treball participat per tècnics de
la juntament i tècnics de l’associació per tal de fer un seguiment i vetllar pel compliment dels
objectius del Conveni, des del grup municipal Compromís plantegem les següents preguntes:

S’ha tractat el tema dels problemes de Convivència en el grup de treball? S’ha programat
alguna reunió amb el veïnat de la zona per millorar la integració del projecte en el barri i trobar
solucions consensuades als conflictes entre usuaris i veïnat?. En cas afirmatiu facilite’ns actes o
informes generats.

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS SOCIALS

En relación con la pregunta presentada conjuntamente por el portavoz Andreu Soler i
Salvador y la vocal Eva Carrión Rodríguez del Grupo Municipal Compromís, al Consejo de
Distrito de la Junta Municipal de Abastos a celebrar en sesión de 17 de febrero de 2025, con el
asunto “CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB NATANIA”, se aporta la respuesta siguiente: 

 

¿Se ha tratado el tema de los problemas de Convivencia en el grupo de trabajo? ¿Se
ha programado alguna reunión con el vecindario de la zona para mejorar la integración del
proyecto en el barrio y encontrar soluciones consensuadas en los conflictos entre usuarios y
vecindario?. En caso afirmativo facilítenos actas o informes generados.

 

La entidad Natania desarrolla el proyecto Rehoboth en la Calle Olivereta n.º 40 desde
hace unos meses, pero anteriormente y desde el año 2009, el proyecto estaba en otro local en el
distrito de Ciutat Vella.

En relación a los problemas de convivencia, la entidad nunca ha tenido conflictos ni
problemas con los usuarios que atiende en su local.

Al parecer ha habido problemas de seguridad en el barrio, que los vecinos achacan a los
usuarios de Rehoboth, pero muchos de esos problemas se han dado en horario que el Centro
está cerrado, ya que la entidad solo abre los fines de semana.

Natania, mantiene contacto y buena relación con los vecinos, fallas, comercios y
asociaciones de vecinos, antes y ahora, ya que entre sus funciones también está la
sensibilización en el barrio donde se ubica el proyecto.
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Como consecuencia de las quejas que los vecinos han realizado a través de la policía
local, la entidad ha mantenido también reuniones con la Comisaría de Proximidad, acordando
una colaboración de prevención a fin de evitar situaciones de inseguridad en la zona.

 

S’ha tractat el tema dels problemes de Convivència en el grup de treball? S’ha
programat alguna reunió amb el veïnat de la zona per millorar la integració del projecte en el
barri i trobar solucions consensuades als conflictes entre usuaris i veïnat?. En cas afirmatiu
facilite’ns actes o informes generats.

 

L'entitat Natania desenvolupa el projecte Rehoboth al Carrer Olivereta núm. 40 des de fa
uns mesos, però anteriorment i des de l'any 2009, el projecte estava en un altre local en el
districte de Ciutat Vella.

En relació als problemes de convivència, l'entitat mai ha tingut conflictes ni problemes
amb els usuaris que atén en el seu local.

Pel que sembla hi ha hagut problemes de seguretat en el barri, que els veïns atribuïxen als
usuaris de Rehoboth, però molts d'eixos problemes s'han donat en horari que el Centre està
tancat, ja que l'entitat només obri els caps de setmana.

Natania, manté contacte i bona relació amb els veïns, falles, comerços i associacions de
veïns, abans i ara, ja que entre les seues funcions també està la sensibilització en el barri on se
situa el projecte.

A conseqüència de les queixes que els veïns han realitzat a través de la policia local,
l'entitat ha mantingut també reunions amb la Comissaria de Proximitat, acordant una
col·laboració de prevenció a fi d'evitar situacions d'inseguretat en la zona.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal, Nieves
Grau Martínez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a l'inventari
municipal en l'ambit de la Junta de Districte d'Abastos.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal,
Nieves Grau Martínez, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, relativa al
inventario municipal en el ámbito de la Junta de Distrito d'Abastos.
DIRIGIDA A:
C2312-GRANDES PROYECTOS-CONTRATACIÓN-CONTROL ADMTVO.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

Quins béns immobles municipals (edificis, locals o solars) té l’Ajuntament de València als
barris de l’àmbit de la Junta Municipal d'Abastos i quin ús tenen actualment? I en cas de no
tindre cap ús ara mateix algun dels immobles, quin seria l'ús previst. Preguem que es detalle en
una taula amb els següents ítems: nom, situació, barri, còdi d’inventari, ús i delegació que el
gestiona, si és el cas.

 

RESPUESTA:

JOSE MARI OLANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI

En contestación a la pregunta formulada, se adjunta una tabla con la información
solicitada.

En contestació a la pregunta, s'adjunta una taula amb la informació sol·licitada.
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13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i la vocal, Nieves
grau Martínez, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a llicències a
apartaments turístics en l'àmbit de la Junta Municipal d'Abastos.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y la vocal,
Nieves Grau Martínez, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, relativa a
licencias a apartamentos turísticos en el ámbito de la Junta Municipal d'Abastos.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Llicències apartaments turístics en l’àmbit de la Junta de districte d’Abastos

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

Quantes llicències d’apartaments turístics s’han atorgat i quantes s’han denegat des de
juliol de 2023 en els barris de l’àmbit de la Junta de Districte d’Abastos Detallen en una taula
amb els següents items: emplaçament, barri, número d’expedient, data de sol·licitud, data de
resposta, llicència atorgada o denegada.

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

EN RESPUESTA A LA PREGUNTA REALIZADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
COMPROMÍS A LA JUNTA MUNICIPAL ABASTOS DEL 17 DE FEBRERO DE 2025

-El Pleno del Ayuntamiento de Valencia, celebrado el pasado mes de mayo, aprobó la
suspensión durante un año de la tramitación y el otorgamiento de licencias de edificación para la
implantación de nuevos apartamentos turísticos. Posteriormente, el Pleno del 28 de enero de2025
ha ampliado el ámbito de aplicación al barrio del Cabanyal-Canyamelar.
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-El Ple de l'Ajuntament de València, celebrat el mes de maig passat, va aprovar la
suspensió durant un any de la tramitació i l'atorgament de llicències d'edificació per a la
implantació de nous apartaments turístics. Posteriorment, el Ple del 28 de gener de 2025
haampliat l'àmbit d'aplicació al barri del Cabanyal-Canyamelar.

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i el vocal José
Martí Maicas, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a zona verda en la
Petxina i Arrancapins.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y el vocal José
Martí Maicas, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, relativa a zona verde en
la Petxina y Arrancapins.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Zona verda a Petxina i Arrancapins

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL JOSÉ MARTÍ MAICAS, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

L’Ajuntament de València té al seu abast aplicar mesures de mobilitat per poder garantir
l’aparcament dels veïns i veïnes als barris de la nostra ciutat, un problema que és especialment
greu als barris del districte d’Extramurs.

De fet, els veïns i veïnes dels barris de la Petxina i d’Arrancapins venen reivindicant, des
de fa temps, l’aplicació de les zones d’aparcament exclusiu. La zona verda que ja existeix, amb
resultats molt positius, en altres quatre barris de València, com són Ciutat Vella, Russafa, La
Roqueta i Botànic. D’aplicar-se l’actual voluntat del govern municipal del PP de negar la zona
verda, es crearia una situació que inclús trenca la igualtat de condicions entre els diferents veïns i
veïnes de la ciutat i els priva del seu dret a gaudir del seu barri amb més facilitats per aparcar i
amb menys trànsit de vehicles motoritzats.

No obstant això, segons la proposta que el regidor Carbonell ha traslladat al veïnat
recentment, no hi haurà zona verda d’aparcament exclusiu en els barri de la Petxina i
Arrancapins,

Per la qual cosa, El Grup Municipal Compromís, formula la següent pregunta:

Tot i el consens generalitzat i les demandes ciutadanes dels barris de la Petxina i
d’Arrancapins, no pensa el Govern Municipal dur a terme la implantació de la denominada zona
verda, d’aparcament exclusiu per a residents, en estos barris?
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RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

Los Pliegos que rigen el vigente contrato del Servicio de estacionamiento regulado en la
vía pública de la ciudad de València prevén que la empresa adjudicataria realice estudios técnicos
de necesidad de estacionamiento, ampliación o modificación de las zonas reguladas, en cada una
de sus modalidades, así como la distribución de plazas especiales de carga y descarga, PMR y
motocicletas en diferentes barrios de la ciudad.

  Actualmente la implantación de la zona de residentes de Petxina está en fase final de
estudio, tras la revisión por parte del Servicio de Movilidad.

 En todo caso procede señalar que de acuerdo con los estudios practicados es poco eficiente
un sistema mixto de plazas verdes y naranjas, porque durante el día muchas plazas verdes quedan
vacías y se genera tráfico de agitación de los que no son vecinos y buscan plazas naranjas para
aparcar. Sin embargo si todas las plazas son naranjas se garantiza igualmente el derecho de los
residentes a aparcar y al mismo tiempo se evita tráfico de agitación de los no residentes.

 

 

 

 

 

 

 

Els Plecs que regeixen el vigent contracte del Servei d'estacionament regulat en la via
pública de la ciutat de València preveuen que l'empresa adjudicatària realitze estudis tècnics de
necessitat d'estacionament, ampliació o modificació de les zones regulades, en cadascuna de les
seues modalitats, així com la distribució de places especials de càrrega i descàrrega, *PMR i
motoc ic le tes  en  d i fe ren ts  bar r i s  de  la  c iu ta t .

Actualment la implantació de la zona de residents de *Petxina està en fase final d'estudi, després
de  la  rev is ió  per  par t  de l  Serve i  de  Mobi l i t a t .

En tot cas procedeix assenyalar que d'acord amb els estudis practicats és poc eficient un sistema
mixt de places verdes i taronges, perquè durant el dia moltes places verdes queden buides i es
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genera trànsit d'agitació dels quals no són veïns i busquen places taronges per a aparcar. No
obstant això si totes les places són taronges es garanteix igualment el dret dels residents a aparcar
i al mateix temps s'evita trànsit d'agitació dels no residents

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que presenten, conjuntament, el portaveu, Andreu Soler i Salvador, i el vocal José
Martí Maicas, en el seu nom i en el del grup municipal Compromís, relativa a biblioteques en
l'àmbit de la junta de Districte d'Abastos.
Pregunta que presentan, conjuntamente, el portavoz, Andreu Soler i Salvador, y el vocal José
Martí Maicas, en su nombre y en el del grupo municipal Compromís, relativa a bibliotecas en
el ámbito de la junta de Distrito d'Abastos.
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Biblioteques a l’àmbit de la Junta de districte d’Abastos 

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL JOSÉ MARTÍ MAICAS, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

Malauradament, el mal funcionament de les biblioteques municipals és una tònica habitual
en el present mandat. Des de Compromís hem presentat ja 3 mocions al respecte, alguna de les
quals se’ns va aprovar per unanimitat en seu de la Comissió de Cultura del Ple, però passen els
mesos i tot fa pensar que malgrat les nostres denuncies i peticions, el regidor José Luís Moreno
no ha tingut interès en donar solució als problemes i amb tot la ciutadania continua patint els
efectes de la nul·la gestió.

En concret, al Districte d’Abastos, totes les biblioteques es veuen afectades a sovint de
tancaments inesperats i retallades horàries:

-          La Biblioteca del Botànic – María Beneyto: tan sols obri dimarts, dimecres i dijous
en horari de matí, dilluns i dimecres de vesprada i únicament algun divendres solt (solament de
vesprada) i escassíssims dissabtes (solament de matí).

 

-          La Biblioteca d’Arrancapins – Eduard Escalante: malgrat els horaris publicats en el
web de l’Ajuntament de València (tan sols obri dimarts, dimecres i dijous en horari de matí,
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dilluns i dimecres de vesprada i únicament algun divendres solt (solament de vesprada) i
escassíssims dissabtes (solament de matí)) la realitat és que els usuaris s’han trobat amb la
desagradable sorpresa en forma de cartell en la porta, que indica més retallades horàries encara
per al mes de gener.

 

-          La Biblioteca de Tres Forques – Lluís Fullana i Mira: tan sols obri 8 dissabtes a
l’any.

 

-          La Biblioteca de la Petxina: malgrat que el seu horari d’obertura d’hivern, publicat
per l’Ajuntament de València, es suposa que hauria de cobrir els matins i vesprades de dilluns a
divendres, la realitat és que, en les últimes setmanes, de manera sobtada, aquesta biblioteca ha
estat tancada en varies ocasions dintre del seu horari habitual (com per exemple els dijous i
divendres 2 i 3 de gener entre altres dies).

 

Aquestes retallades horàries i aquests tancaments inesperats estan minvant el dret d’ús i
també estan enfadant a les persones usuàries del nostre districte d’Abastos.

És per això que des del grup Compromís, formulem la següent pregunta:

Quins han estat exactament els dies i els horaris en els quals les biblioteques del Districte
d’Abastos han estat obertes des del més de novembre (inclòs) fins a l’actualitat? En cas d’haver
reduït el servici, explicar les raons i la previsió del govern respecte a que aquestes situacions
queden solventades.

RESPUESTA:

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS

ASSUMPTE: Biblioteques a l’àmbit de la Junta de districte d’Abastos

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU

SOLER I SALVADOR I LA VOCAL JOSÉ MARTÍ MAICAS, EN EL SEU NOM I
EN ELDEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA

JUNTA D’ABASTOS
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Malauradament, el mal funcionament de les biblioteques municipals és una tònica habitual
en el present mandat. Des de Compromís hem presentat ja 3 mocions al respecte, alguna de les
quals se’ns va aprovar per unanimitat en seu de la Comissió de Cultura del Ple, però passen els
mesos i tot fa pensar que malgrat les nostres denuncies i peticions, el regidor José Luís Moreno
no ha tingut interès en donar solució als problemes i amb tot la ciutadania continua patint els
efectes de la nul·la gestió.

 

En concret, al Districte d’Abastos, totes les biblioteques es veuen afectades a sovint de
tancaments inesperats i retallades horàries:

 

- La Biblioteca del Botànic – María Beneyto: tan sols obri dimarts, dimecres i dijous en
horari de matí, dilluns i dimecres de vesprada i únicament algun divendres solt (solament de
vesprada) i escassíssims dissabtes (solament de matí).

 

- La Biblioteca d’Arrancapins – Eduard Escalante: malgrat els horaris publicats en el web
de l’Ajuntament de València (tan sols obri dimarts, dimecres i dijous en horari de matí, dilluns i
dimecres de vesprada i únicament algun divendres solt (solament de vesprada) i escassíssims
dissabtes (solament de matí)) la realitat és que els usuaris s’han trobat amb la desagradable
sorpresa en forma de cartell en la porta, que indica més retallades horàries encara per al mes de
gener.

 

- La Biblioteca de Tres Forques – Lluís Fullana i Mira: tan sols obri 8 dissabtes a l’any.

 

- La Biblioteca de la Petxina: malgrat que el seu horari d’obertura d’hivern, publicat per
l’Ajuntament de València, es suposa que hauria de cobrir els matins i vesprades de dilluns a
divendres, la realitat és que, en les últimes setmanes, de manera sobtada, aquesta biblioteca ha
estat tancada en varies ocasions dintre del seu horari habitual (com per exemple els dijous i
divendres 2 i 3 de gener entre altres dies).

 

Aquestes retallades horàries i aquests tancaments inesperats estan minvant el dret d’ús i
també estan enfadant a les persones usuàries del nostre districte d’Abastos.

 

És per això que des del grup Compromís, formulem la següent pregunta:
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Quins han estat exactament els dies i els horaris en els quals les biblioteques del
Districte d’Abastos han estat obertes des del més de novembre (inclòs) fins a l’actualitat? En
cas d’haver reduït el servici, explicar les raons i la previsió del govern respecte a que aquestes
situacions queden solventades.

 

 

Respecte als horaris d'obertura de les Biblioteques del districte d’Abastos al igual que de la
resta de Biblioteques Municipals, informar que:

 

La Mesa General de Negociació de l'Ajuntament de València, en sessió celebrada el dia 27
de setembre de 2017, va acordar aprovar els horaris especials per als anys 2016-2019, i son els
que actualment continuen vigents, inclosos els de estes biblioteques.

 

En el extracte que afecta als horaris de les biblioteques s’especifica:

 

“1. Horari especial del personal que presta servici a les Biblioteques públiques municipals:

 

S’establix una prestació del servici basada en el règim següent:

 

- 3 matins de dilluns a dijous, de 7.05 hores, més el matí del divendres, 7.05 hores.

- 2 vesprades de 4 hores de dilluns a dijous.

- Es treballarà els divendres de vesprada (4 hores) en setmanes alternes. Una

vegada consensuat entre el personal de cada biblioteca, este optarà per una d’estes dos
opcions:

a) Cada 15 dies de jornada de matí i vesprada.

b) Cada setmana alternativament jornada de matí i vesprada.
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- Dissabtes: estaran obertes, rotativament, un terç de les biblioteques tots els

dissabtes de l’any, excepte les setmanes dels ponts i els períodes en què només es fa

la jornada matutina (4,5 hores).

 

Per a determinar els dissabtes que obri cada centre es faran torns rotatius cada

any, amb els ajustos necessaris que motiva la possible obertura de nous centres. Este

horari setmanal s’efectuarà en l’orde que d’acord comú establisquen en cada

biblioteca, intentant garantir que cada biblioteca siga atesa per dos treballadores/ors.[...].

 

S’estableixen les jornades matinals següents, de dilluns a divendres:

1. Setmana de Falles.

2. Setmana Santa i de Pasqua.

3. Mesos de juliol, agost i setembre.

4. Del 20 de desembre al 7 de gener. (s'adaptarà cada any).

 

És per tot això que la modificació dels horaris de les Biblioteques han d'establir-se en la
pròxima Mesa de Negociació d'Horaris Especials, i no podem en estos moments ampliar els
dissabtes o les jornades estipulades de matins.

 

Respecte a les biblioteques que esmenten a la seua pregunta, afegir:

 

- La Biblioteca del Botànic – Maria Beneyto: ha vist reduït l’horari d’obertura, per comptar
amb sols amb tres persones. El seu horari seguix els criteris establerts a l’acord laboral. En
jornades de matí i vesprada obri els divendres cada 15 dies, en jornada de matí i vesprada i 4
dissabtes a l’any.

 

- La Biblioteca d’Arrancapins – Eduard Escalante: ha vist reduït l’horari d’obertura, per
comptar sols amb tres persones. El seu horari seguix els criteris establerts a l’acord laboral. En



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER
DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 17
DE FEBRERO DE 2025

39

jornades de matí i vesprada obri cada 15 dies en jornada de matí i vesprada i obrirà 4 dissabtes a
l’any. Durant el mes de gener ha obert en el seu nou horari, sense altres tancaments.

 

- La Biblioteca de Tres Forques – Lluís Fullana i Mira: obri 8 dissabtes a l’any, tal com
està estipulat a l’acord laboral.

 

- La Biblioteca de la Petxina: és cert, que circumstàncies sobrevingudes ha hagut de tancar
els dies 2 (el dia 3 de gener va obrir) en horari de matins i 7, 9 i 21 de gener en horari de
vesprades. Estos canvis, produïts per circumstàncies sobrevingudes, es comuniquen puntualment,
a través de cartells en la mateixa biblioteca, en les xarxes socials de Biblioteques Municipals de
València i la web de l'Ajuntament.

 

No obstant això, afegir que amb el personal actualment disponible a les biblioteques, es
cobrixen en la mesura del possible els servicis bibliotecaris. La Corporació Municipal, a través
del Servei d'Acció Cultural i el Servei de Personal, està treballant conjuntament per a resoldre
esta situació.

 Des del servici d'Acció Cultural, s'ha elaborat un pla de cobertura de places per augmentar
els horaris de les biblioteques municipals en el termini més breu posible.

El portaveu del grup Compromís sol·licita l'ampliació de la vorera per als vianants que va
des de pl. Espanya a c/Xàtiva nºs imparells de la c/ Xàtiva,o que s'estudie la possibilitat-

El portavoz del grup Compromís solicita la ampliación de la acera  peatonal que va  desde
pl. Espanya a c/Xàtiva  nºs impares de la c/ Xàtiva, o que se estudie la posibilidad.

Li agradaria que en la pròxima visita del jurat en el concurs de pesebres participen tots els
vocals

Presidència respon que així es farà

La Asociación Vecinal Nou Moles solicita:

"Solución al solar de la c/ Hermanos Rivas , la solución del concejal del PSOE, Vicent
Sarriá, allanamiento con tierra morterenca, con coste de 80.000 €, no fue eficaz, agravando el
problema cuando llueve, ahora está peor que antes, por lo que solicita, que mientras se inician
las obras del aparcamiento subterráneo, se cubra de alquitrán provisionalmente

Se realicen las gestiones oportunas para que en el solar de c/ Brasil se cree un Centro de
día.

Solución al problema de seguridad con los usuarios del centro de c/ Olivereta nº 40. Se 
solicita conocer el convenio existente con el Ayuntamiento de Valencia  y sus condiciones, a la
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vez ,que se tomen las medidas oportunas para evitar problemas en la calle citada , provocados
por las personas que acuden al mismo, mientras permanecen en la calle previo a la espera para
entrar , a la salida, e incluso cuando el centro se encuentra cerrado."

L'Associació Veïnal Nou Moles sol·licita

Solució al solar de la c/ Germans Rivas , la solució del regidor del PSOE, Vicent Sarrià,
aplanament amb terra morterenca, amb cost de 80.000 €, no va ser eficaç, agreujant el problema
quan plou, ara està pitjor que abans, per la qual cosa sol·licita, que mentre s'inicien les obres de
l'aparcament subterrani, es cobrisca de quitrà provisionalment

Es realitzen les gestions oportunes perquè en el solar de c/ Brasil es cree un Centre de dia.

Solució al problema de seguretat amb els usuaris del centre de c/ Olivereta núm. 40. Se
sol·licita conéixer el conveni existent amb l'Ajuntament de València i les seues condicions,
alhora ,que es prenguen les mesures oportunes per a evitar problemes al carrer citat , provocats
per les persones que acudeixen a aquest, mentre romanen al carrer previ a l'espera per a entrar , a
l'eixida, i fins i tot quan el centre es troba tancat.

16. (E 1) RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000004-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 9
ASSUMPTE / :ASUNTO
INCENDI BINGO
INCENDIO BINGO

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: INCENDI BINGO

MOCIÓ URGENT QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU
ANDREU SOLER i SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA MUNICIPAL D’ABASTOS

Com és ben sabut es produí un gran incendi a un bingo prop de plaça Espanya el passat
divendres 7 de febrer sobre les 18h de la vesprada, que per sort no ha causat víctimes mortals,
però foren ingressats diversos veïns per inhalació de fums tòxics i desallotjats de les seues
vivendes. La fumaguera tòxica resultant es notà durant hores als barris veïns particularment a
Arrancapins i La Roqueta. En dies posteriors, encara es nota l'olor quan passes pels voltants. no
és tan sols olor desagradable, sinó que al passar per davant inhales partícules tòxiques i altament
perjudicials per a la salut.

Som conscients, que ara hauran d'anar la policia científica i els pèrits de les companyies
asseguradores per esbrinar l'origen del foc i valorar els danys. Però un cop enllestida eixa feina,
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1.  

2.  

preguem que s'acondicione la zona el més prompte possible per evitar seguint inhalant les
partícules tòxiques que es desprenen a l’aire, i així mateix que els veïns desallotjats puguen
tornar als seus habitatges.

En qualsevol cas és d'agrair la ràpida actuació dels bombers i policia, els quals han estat
molt ocupats el darrer any amb les múltiples i inusuals desgràcies que estan assotant al nostre
municipi darrerament.

Per tot açò, des del Grup Municipal Compromís presentem la següent proposta d’acord:

PRIMER.-  Reforçar la prevenció d'incendis. Realitzant una auditoria dels locals
comercials més inflamables i reforçar les inspeccions perquè una cosa així no torne a passar.

SEGON.- Que es procedisca el més ràpid possible i sense demora, a condicionar el lloc de
l'incendi, per tal d'evitar seguir respirant partícules tòxiques. I reobrint així la vorera tallada.

TERCER.-  Que l'Ajuntament pose a disposició de la Junta de Districte d'Abastos els
informes municipals realitzats amb motiu de l'incendi, especialment els de bombers i policia
local, perquè el veïnat tinga la informació sobre les causes de l'incendi.

Abans dels Precs i Preguntes s'aprova per uanimitat el tractament urgent de la moció
presentada pel grup Compromís Incendi del Bingo.

Exposa la urgència El portaveu del grup Compromís:

" la presentació d'iniciatives al Consell de Districte finalitzava el tres de febrer, i atés que
és necessari actuar ja sobre les conseqüències de l'incendi no es podia esperar al pròxim Consell"

Sotmés a votació s'aprova per unanimitat la urgència.

Es defensa la moció pel portaveu del grup Compromís que reprodueix la mateixa

Por José María Martí, portavoz del partido Popular se expone la siguiente moción
alternativa:

"En relación con la propuesta presentada, el Ayuntamiento de València desea manifestar su
compromiso con la seguridad, la transparencia y la protección de la ciudadanía, realizando las
siguientes consideraciones:

Respecto a la prevención de incendios, el Ayuntamiento actúa con el máximo rigor y
profesionalidad, a través de los servicios competentes, cumpliendo la normativa vigente y
realizando las inspecciones y controles necesarios. La propuesta de realizar auditorías
específicas y selectivas a determinados locales resulta injustificada y desproporcionada,
careciendo de fundamento técnico y generando un alarmismo innecesario entre el tejido
comercial. La prevención de incendios exige medidas serias y efectivas, no acciones
arbitrarias que puedan dar lugar a discriminación o trato desigual sin base objetiva.
En cuanto a las actuaciones tras el incendio, es importante señalar que las labores de
reparación y adecuación del lugar son responsabilidad exclusiva de la comunidad de



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 17 DE FEBRER
DE 2025 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 17
DE FEBRERO DE 2025

42

2.  

3.  

propietarios y del titular del local afectado, dado que se trata de una propiedad privada. No
obstante, el Ayuntamiento ha intervenido con diligencia en el marco de sus competencias,
adoptando todas las medidas necesarias para garantizar la seguridad pública, incluida la
limitación del acceso a la zona afectada mientras existía riesgo para los viandantes.
En lo relativo al acceso a los informes municipales, el Ayuntamiento recuerda que dichos
documentos, incluidos los informes de bomberos y policía local, están disponibles para su
consulta a través del Registro de Entrada del Ayuntamiento, conforme a la normativa de
transparencia y acceso a la información pública.

Por todo ello, se propone la siguiente MOCIÓN ALTERNATIVA:

Primero.- Que el Ayuntamiento de València continúe garantizando la prevención de
incendios mediante los protocolos establecidos, con el máximo rigor técnico y profesional,
descartando propuestas que, sin base justificada, podrían generar alarma social y perjuicio al
tejido comercial, desviando recursos de las actuaciones verdaderamente necesarias y eficaces.

Segundo.- Que el Ayuntamiento reitere que la responsabilidad sobre la reparación del
inmueble corresponde exclusivamente a la comunidad de propietarios y al titular del local
afectado, si bien continuará ejerciendo las competencias necesarias para garantizar la seguridad
pública.

Tercero.- Que el Ayuntamiento informe que los informes municipales relativos al incendio,
incluidos los de bomberos y policía local, están plenamente accesibles a través del Registro de
Entrada, conforme a la normativa vigente en materia de transparencia.

Pren la paraula Javier Rodríguez García, vocal del grupo Socialista:

"Nosotros queremos añadir que en cuanto a los informe  e inspecciones se tienen que hacer
continuamente y no solo por estas circunstancias, con transparencia y con actuaciones urgentes
desde el inicio.

Andreu Soler, portaveu del grup Compromís exposa:

"Votarem en contra de la moció alternativa perquè ell per sort no estava en eixe moment
però tots els dies passa per allí, l'olor es nota menys cada dia que passa però es continua notant i
és *tóxic,o però el primer dia es feia olor des de la seua casa. Considera necessari que es faça tot
el possible per a evitar els incendis, si *éso és possible, *poruqe ja van dos incendis importants
en menys d'un any.

D'acord que ha de ser la comunitat de propietaris qui faça els treballs de neteja del
*inmuble però si és possible que l'ajuntament constrenya als mateixos perquè es facen quant
*antetras es

Se sotmet a votació la moció alternativa:

vots a favor: 4 (3 PP 1 VOX)

vots en contra 3( 2 Compromís 1 PSOE)
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abstencions: 0

Queda aprovada la moció alternativa que diu:

Primer.- Que l'Ajuntament de València continue garantint la prevenció d'incendis
mitjançant els protocols establits, amb el màxim rigor tècnic i professional, descartant propostes
que, sense base justificada, podrien generar alarma social i perjudici al teixit comercial, desviant
recursos de les actuacions verdaderament necessàries i eficaces.

Segon.- Que l'Ajuntament reitere que la responsabilitat sobre la reparació de l'immoble
correspon exclusivament a la comunitat de propietaris i al titular del local afectat, si bé
continuarà exercint les competències necessàries per a garantir la seguretat pública.

Tercer.- Que l'Ajuntament informe que els informes municipals relatius a l'incendi,
inclosos els de bombers i policia local, estan plenament accessibles a través del Registre
d'Entrada, conforme a la normativa vigent en matèria de transparència.

Primero.- Que el Ayuntamiento de València continúe garantizando la prevención de
incendios mediante los protocolos establecidos, con el máximo rigor técnico y profesional,
descartando propuestas que, sin base justificada, podrían generar alarma social y perjuicio al
tejido comercial, desviando recursos de las actuaciones verdaderamente necesarias y eficaces.

Segundo.- Que el Ayuntamiento reitere que la responsabilidad sobre la reparación del
inmueble corresponde exclusivamente a la comunidad de propietarios y al titular del local
afectado, si bien continuará ejerciendo las competencias necesarias para garantizar la
seguridad pública.

Tercero.- Que el Ayuntamiento informe que los informes municipales relativos al incendio,
incluidos los de bomberos y policía local, están plenamente accesibles a través del Registro de
Entrada, conforme a la normativa vigente en materia de transparencia.

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 21,45 h,
extendiéndose la presente Acta, que firma conmigo la Presidencia, de todo lo cual como
secretario doy fe.

EL PRESIDENTE                                                               LA SECRETARIA


